

(f) the principles of proportionate representation of the provinces in the House of Commons prescribed by the Constitution of Canada."

(k) by adding after Clause 54 of Part VI the following new Clause:

"55. An amendment to the Constitution of Canada in relation to the following matters may be made only by proclamation issued by the Governor General under the Great Seal of Canada where so authorized by resolutions of the Senate and the House of Commons and by the legislative assembly of each province:

(a) the office of the Queen, the Governor General and the Lieutenant Governor of a province;

(b) The right of a province to a number of members in the House of Commons not less than the numbers of Senators representing the province; and

(c) any of the provisions of this Part." and

(l) by deleting Clause 63 of Part VIII and substituting the following therefor:

"63. (1) This Act, or any provision thereof, shall come into force on a day or days to be fixed by proclamation to be issued by the Governor General under the Great Seal of Canada where so authorized no later than July 1, 1983 by resolutions of the legislative assemblies of at least two-thirds of the provinces that have in the aggregate, according to the then latest decennial census, a population of at least fifty per cent of all the provinces.

(2) A resolution made for the purposes of this section may be revoked before the issue of a proclamation authorized by it."

And the question being put on the amendment, it was negatived on the following division:

f) les principes de la représentation proportionnelle des provinces à la Chambre des communes prévus par la Constitution du Canada."

k) En ajoutant, après l'article 54 de la partie VI, le nouvel article suivant:

"55. Toute modification de la Constitution du Canada portant sur les questions suivantes se fait par proclamation du gouverneur général sous le grand sceau du Canada, autorisée à la fois par des résolutions du Sénat, de la Chambre des communes et de l'assemblée législative de chacune des provinces:

a) la charge de Reine, celle de gouverneur général et celle de lieutenant-gouverneur;

b) le droit d'une province d'avoir à la Chambre des communes un nombre de députés au moins égal à celui de ses sénateurs;

c) toute disposition de la présente partie." et,

l) En supprimant l'article 63 de la partie VIII et en le remplaçant par ce qui suit:

"63. (1) La présente loi, ou toute disposition de celle-ci, entre en vigueur le ou les jours fixés par proclamation du gouverneur général sous le grand sceau du Canada, autorisée au plus tard le 1^{er} juillet 1983, par des résolutions des assemblées législatives d'au moins les deux tiers des provinces dont la population confondue représente, selon le recensement décennal le plus récent à l'époque, au moins cinquante pour cent de la population de toutes les provinces.

(2) Une résolution adoptée dans le cadre du présent article peut être révoquée avant la date de la proclamation qu'elle autorise."

Cet amendement, mis aux voix, est rejeté, par le vote suivant:

(Division—Vote N° 59)

YEAS—POUR

Messrs.—Messieurs

Andre	Darling	Hamilton	McCain	Roche
Baker (Nepean—Carleton)	Dick	(Swift Current— Maple Creek)	McCuish	Schellenberger
Beatty	Dinsdale	Hargrave	McDermid	Scott
Blenkarn	Domm	Hawkes	McGrath	(Hamilton—Wentworth)
Bosley	Elzinga	Hees	McKenzie	Scott
Bradley	Epp	Huntington	McKinnon	(Victoria—Haliburton)
Cardiff	Fennell	Jarvis	McKnight	Shields
Carney (Miss)	Forrestall	Jelinek	McLean	Siddon
Clark (Yellowhead)	Fraser	Kempling	McMillan	Speyer
Clarke (Vancouver Quadra)	Fretz	Kilgour	Mitges	Stevens
Coates	Friesen	King	Munro	Stewart
Cook	Gamble	Korchinski	(Esquimalt—Saanich)	Taylor
Cooper	Gass	Kushner	Murta	Thacker
Corbett	Gilchrist	Lambert	Neil	Thomson
Crombie	Greenaway	Lewis	Nickerson	Towers
Crosby (Halifax West)	Gurbin	MacDonald (Miss)	Nowlan	Vankoughnet
Dantzer	Gustafson	MacKay	Oberle	Wenman
	Halliday	Malone	Paproski	Wilson
	Hamilton	Mayer	Patterson	Wise
	(Qu'Appelle— Moose Mountain)	Mazankowski	Reid	Wright—93
			(St. Catharines)	